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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Orbán Viktor, miniszterelnök 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Ne hozzon a kormány akkumulátor-feldolgozót 
Alsózsolcára!" 

Tisztelt Miniszterelnök úr!

Szijjártó Péter külgazdasági és külügyminiszter 2023. augusztus 29-én jelentette be, hogy a szlovén 
Andrada Group Kft 10 milliárd forint értékű beruházást hoz Alsózsolcára. A beruházást a magyar 
kormány 4,7 milliárd forinttal támogatja a magyar adófizetők pénzéből. A szlovén vállalat a 
támogatásért cserébe évi 10.000 tonna mennyiségben fog akkumulátorgyártásból származó 
veszélyes hulladékot feldolgozni Alsózsolcán, a tervek szerint már 2023 októberétől. A beruházást 
eddig hivatalosan egyedül Csöbör Katalin, a térség fideszes országgyűlési képviselője üdvözölte, a 
lakosság viszont jogosan tiltakozik ellene.

Kérdezem miniszterelnök urat, az állami támogatás odaítélése előtt miért nem tájékoztatták a 
lakosságot a tervezett hulladékfeldolgozóról? Miért nem kérdezték meg az itt élőket, akarják-e, 
hogy városukba érkezzen évi 10.000 tonna – akkumulátorgyártásból származó – veszélyes 
hulladék? Ha az óvodások nemátalakító műtétéről meg tudták kérdezni a magyarokat, arról miért 
nem kérdezik meg őket, akarnak-e veszélyben élni, akarják-e egészségügyi kockázatnak kitenni 
önmagukat és a gyermekeiket, akarnak-e vásárolni majd olyan élelmiszert, amelyben esetleg 
megjelennek a hulladékfeldolgozásból fakadó károsanyagok, akarnak-e a gazdák a földjeik mellé 
méreglerakatot, hogy aztán a megtermelt élelmiszert ne tudják eladni, akarnak-e veszélyes 
hulladékot egy vízbázissal érintett területre? Hol marad a híres „nemzeti konzultáció” egy ilyen 
fontos, az emberek mindennapi életét alapvetően befolyásoló döntés előtt?

Országgyűlési képviselőként, a Nép Pártján elnökeként és miskolci lakosként is határozottan arra 
kérem önt – tolmácsolva az alsózsolcaiak, illetve a térségben élők véleményét –, álljon el a 
kormány az Andrada Group Kft alsózsolcai akkumulátor-feldolgozó üzemének támogatásától, s a 
jövőben mindennemű hasonló beruházás előtt folytasson előzetes konzultációt az érintett 



lakossággal.

Miniszterelnök úr hajlandó meghallani a választók szavát, vagy csak az akkumulátor-lobbi számít?

Várom mielőbbi válaszát!
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